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5 年度大事紀
Major Events

日期 大事內容

01/03 獲臺北市政府教育局101年度公文處理成效檢核特優獎。

01/15 獲臺北市政府101年度政府服務品質獎考評核列優等。

01/19 迎接農曆蛇年的到來，自1月19日起於兩棲爬蟲動物館特展室展出「Yes 蛇！臺北動物園蛇
類特展」。

02/02 白犀牛「犀春」產下與「犀旺」共同孕育的幼仔1隻。

03/01 臺北市立動物園場地收費基準（調整案）3月1日起實施。

03/03-10
03/10-31

為新生的白犀牛寶寶，自3月3-10日、19-31日分2階段辦理「犀是珍寶」徵名、命名票選及
打卡任務活動。

03/17 中國野生動物保護協會趙學敏會長及中國書法家協會趙長青副主席等4人蒞園參訪，參觀特
展館與無尾熊館等館區。

03/17-19 進行大貓熊麻醉人工採精1次，人工授精3次。

03/25 辦理「臺北市政府教育局102年度擴大社教工作會報」，計有教育局所屬6個社教機構、12
個社區大學參加，共計102人與會。

03/25 服務隊資深隊員王虎城逝世（服務期間自72-98年）。

03/29 本園技工（動物保育員）陳屹彪獲選為臺北市政府102年度優秀工友。

04/05 金仕謙園長獲選為臺北市政府102年模範公務人員，並經市府遴薦參加行政院模範公務人
員選拔。

04/16 日本北海道議會大崎誠子（Osaki, Seiko）議員等4人蒞臨參訪交流，並參觀非洲區及鳥園
區丹頂鶴展場預定地。

Date Event Description

01/03 The Zoo received the Outstanding Award in 2012 Document Processing Effectiveness Evaluation 
from Department of Education, Taipei City Government.

01/15 The Zoo received a rating of excellence in 2012 Government Service Quality Award from Taipei 
City Government.

01/19 To greet the Year of the Snake, the Amphibian and Reptile House started to show Yes Snakes! 
Taipei Zoo Snake Special Exhibit on January 19. 

02/02 White Rhinoceros, Xi Chun, gave birth to a rhino calf, Xi Wan.

03/01 The adjusted fee schedule for venue rental at Taipei Zoo was enacted on March 1. 

03/03-10
03/10-31

The Zoo held the naming program, Rhino Treasure, for the new rhino calf from March 3 to 10 and 
19 to 31 with votes and facebook check-in activities. 

03/17
Zhao Xuemin, president of China Wildlife Conservation Association, Zhao Changqing, vice 
chairman of China Calligraphers Association and two delegate members visited the special exhibit 
hall and Koala House.

03/17-19 The Zoo conducted one anesthetized artificial semen collection and three artificial inseminations.

03/25
The Zoo conducted the 2013 Work Meeting on Social Education Expansion by Department of 
Education, Taipei City Government with a total of 102 participants from six social and educational 
institutions under the Department of Education and 12 community colleges.

03/25 Senior member of Taipei Zoo Volunteers, Wang Hu-Cheng, passed away. (Served from 1983 to 
2009.)

03/29 Zoo keeper, Chen Yi-Biao was chosen as the 2013 Outstanding Janitor by Taipei City 
Government. 

04/05
Chin Shih-Chien, Director of Taipei Zoo was chosen as the 2013 Model Civil Servant of Taipei City 
Government and chosen as a candidate for the selection of Model Civil Servants by Executive 
Yuan.

04/16 Osaki Seiko, Hokkaido senate and four delegates from Japan conducted exchanges and visited 
African Animal Area and the designated site for Red-crowned Crane Exhibit at Bird World.

聖地牙哥動物園友人來訪日本北海道議會大崎誠子議員等4人蒞臨參訪交流。
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04/23 辦理「臺北水族館興建工程規劃案」說明會，由金園長主持並邀請立委、議員及各單位長官
與文山區各機關、里長、公益團體與會。

05/02 中華民國動物福利環保協進會辦理世界動物保護組織（WSPA）年會，與會各國相關領域專
家蒞園參訪。

05/21-22 辦理「2013雉類族群管理與教育展示研討會」，來自美、日、韓、新加坡等國外專家及國內
公民營相關機構人員參與，共計有121人。

06/03 暑期研習營報名作業系統修改後開始提供服務，簡化報名作業 、節省收費及對帳業務的人
力。

06/10 與臺灣黑熊保育協會合作，於演講廳辦理「2013臺灣黑熊教育方案交流研習工作坊」。

07/02 辦理「2013瀕危龜類保育行動研討會」，邀請國際保育聯盟（IUCN）淡水龜與陸龜專家群主
席、國內外專家學者、相關機構等，共100人前來與會。

07/06 澳洲昆士蘭州議員Freya Ostapovitch來訪。

07/06 大貓熊「圓圓」於7月6日產下1雌性幼仔（乳名：「圓仔」），為「圓圓」第一次生產。

07/06-08/24

自7月6日起至8月24日辦理「2013年動物夏夏叫」活動，每逢週六延長部分園區開放至晚
間9點，下午4點起採星光票均一價30元，教育中心及遊客列車4點30分起不收費。期間並
辦理「管理員體驗營」、「動物醫生體驗營」、「夜訪黑森林」、「熊壯威武親子營」、「濕地
生態研習營」、「彩蝶飛兒童研習營」、「卻斑行動研習營」及「探索動物園」等主題營隊，
計辦理27梯次，服務926人次。

07/12-13 強烈颱風蘇力襲臺，7月12日下午2:00起至7月13日全日休園。

07/15 獸醫人員開始施打人用狂犬病疫苗。

08/05 金園長率同仁參與農委會召開之國內動物狂犬病疫情主動監測作業程序會議。

08/09 大貓熊寶寶「圓仔」出生初期因左腿內側撕裂傷由人工哺育，經過多次的仔熊健康評估與謹
慎的母熊育幼訓練操作，8月9日首次讓「圓仔」回到媽媽「圓圓」的懷抱，一切順利平安。

08/17 於本園實習之國科會暑期學生榮獲「2013科技臺灣探索─候鳥計畫」期末報告各組績優，
計4件。

09/05
本園與嘉義縣竹崎鄉龍群鱷魚養殖場合作，共同進行馬來長吻鱷的保育繁殖計畫，於國內
首次成功繁殖馬來長吻鱷，在本園的部分於9月5日孵化第1隻，至9月底本園及嘉義2地共
孵化17隻。

09/24-11/03 於教育中心展出《動物驚魂屋》特展。

10/02 熱帶雨林館新建工程10月2日開工動土，基地面積達1萬5,793平方公尺。

10/23,12/19,
12/24

由慈祐宮、新光保全公司、臺北富邦銀行捐贈自動體外心臟電擊去顫器（AED）各1臺，共
計3臺，分別安裝於遊客服務中心、特展館、爬蟲館。

04/23
The Zoo conducted the information meeting for Taipei Aquarium Construction Project Planning. 
Director Chin moderated at the meeting and invited legislators, senators, public officials as well as 
the organizations borough magistrates and charity organizations to participate.

05/02
Life Welfare & Environment Quality Association held the annual conference of World Society for 
the Protection of Animals (WSPA). Experts from around the world in related fields visited Taipei 
Zoo. 

05/21-22
The Zoo conducted 2013 Pheasant Population Management & Exhibit Conference. Experts from 
the U.S., Japan, Korea and Singapore as well as representatives from related public and private 
organizations in Taiwan participated for a total of 121 people in attendance. 

06/03 The summer camp registration system resumed after maintenance. The streamlined registration 
process saves labor and the cost of fee collection and bookkeeping.

06/10 The Zoo collaborated with Taiwan Black Bear Conservation Association and held 2013 Formosan 
Black Bear Education Program Workshop at the lecture hall.

07/02
The Zoo held the 2013 “Turtle Conservation in Action” Conference and invited the Chair of IUCN/
SSC Tortoise and Freshwater Turtle Specialist Group, related organizations as well as experts and 
scholars from Taiwan and abroad. 100 people participated.

07/06 Freya Ostapovitch, a member of the Legislative Assembly of Queensland, Australia, visited.

07/06 Giant Panda, Yuan Yuan, gave birth to a female cub, Yuan Zai on July 6. This is Yuan Yuan’s first 
offspring. 

07/06-08/24

The Zoo held Animal Screaming 2013 from July 6 to August 24. On Saturdays, the opening hours 
for parts of the Zoo were extended to 9 pm. The ticket price after 4 pm is $30 NT flat rate. After 
4:30 pm, the education center and shuttle bus are free of charge. The Zoo also held “Animal 
Keeper Experience Camp”, “Animal Doctor Experience Camp”, “Night Visit to the Black Forest”, 
“Bear Mighty Family Camp”, “Wetland Ecological Camp”, “Butterfly Children’s Study Camp”, 
“Spot-legged Tree Frog Removal Camp” and “Exploration at the Zoo”. 926 people participated in 
27 camps.

07/12-13 Typhoon Soulik stuck. The Zoo closed from 2:00 pm on July 12 and all day on July 13.  

07/15 Veterinarians started administering rabies vaccines. 

08/05 Director Chin led the staff to attend the meeting on Monitoring Procedure of Rabies Epidemic in 
Taiwan held by the Council of Agriculture. 

08/09
When the Giant Panda cub, Yuan Zai was born, she was bottle fed because her left leg was torn. 
After several health evaluations of the cub and training in nursing for the mother, Yuan Zai was 
reunited with her mother, Yuan Yuan on August 9. Both the mother and daughter are doing well. 

08/17 Four of the final reports prepared by students from National Science Council who interned at the 
Zoo received the Award of Excellence from the 2013 Taiwan Tech Trek – Migratory Bird Project. 

09/05

The Zoo cooperated with Longchun Crocodile Farm in Jhuci Township, Chiayi County on the 
conservation and breeding of Tomistoma (Tomistoma schlegelii ). They successfully bred a 
Tomistoma, which is the first case in Taiwan. On September 5, the first Tomistoma was hatched 
at the Zoo and 17 hatched in both the Zoo and the Crocodile Farm in Chiayi at the end of 
September.

09/24-11/03 The Zoo held Animal Haunted House Special Exhibit at the Education Center.

10/02 The construction of Tropical Rainforest House broke ground on October 2. The foundation area 
reached 15,793 square meters. 

10/23,12/19,
12/24

Ciyou Temple, Shin Kong Security Co., Ltd and Taipei Fubon Bank each donated one Automated 
External Defibrillator (AED). The three AEDs are now installed at Visitor Center, Special Exhibit 
Hall, and the Amphibian and Reptile House.馬來長吻鱷幼仔
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金仕謙園長榮獲銓敘部102年公務人員傑出貢獻獎。

10/26

The Zoo held the 99th Anniversary celebration. Hau Lung-Bin, mayor of Taipei City announced the 
result from the vote for naming the Giant Panda cub. Yuan Zai received 45,535 votes, which the 
highest and accounted for 60.47% of the total vote. The Mayor also gave Yuan Zai an Honorary 
Citizen certificate and appointed her the conservation ambassador of Taipei City.

10/31

Chin Shih-Chien, Director of Taipei Zoo and his counterpart, Yuichi Mikami, Director of Maruyama 
Zoo, Japan signed a Memorandum for the Establishment of a Partnership with Wu Guo-
An, deputy secretary-general of Taipei City Government, Kenichi Okada, Secretary-General 
of Interchange Association, Japan, Wada Noritomo, Chairman of the Goodwill Members of 
Hokkaido and Hokkaido senates witnessed the signing ceremony.

10/31-11/04 The Zoo held Regional Species Management Programs of Primates Conference 2013 and CBSG 
Asian Network meeting in Taipei. 

11/16-
103/10/31 The Zoo held Invisible Insect Village – Insect Survival and Defense special exhibit.

11/20 Esteemed Lithuanian delegates, Gintaras Steponaicius and two companions came to Taiwan and 
visited Taipei Zoo on November 20.

11/22 Chin Shih-Chien, Director of Taipei Zoo received the honor of 2013 Model Civil Servants from the 
Executive Yuan.

12/13 The Zoo received Excellence Award in the recreation category of 2013 Taipei City Excellent Public 
Restroom Awards.

12/18 Chin Shih-Chien, Director of Taipei Zoo received the 2013 Civil Service Outstanding Contribution 
Award from Ministry of Civil Service.

12/18 Engineering Unit, which was originally under General Affairs Office, is now under Environmental 
Maintenance Section and continues to be in charge of project management for construction. 

12/19 The Zoo was recognized with the Class A and one honorable mention for the implementation of 
two 2012 annual research projects of Taipei City Government.

10/26
辦理99周年園慶活動，由臺北市郝龍斌市長公布大貓熊寶寶命名結果，其中「圓仔」以
45,535票，占總票數60.47％得到最高票，並授予「圓仔」榮譽市民證，以及擔任臺北市的
保育大使。

10/31
本園與日本圓山動物園簽署友好協定，由雙方園長金仕謙、見上雄一為簽署代表，臺北市
政府吳國安副秘書長、日本交流協會總務部長崗田健一、北海道議會日臺親善議員會會長
和田敬友、北海道議會議員等貴賓共同見證。

10/31-11/04 於臺北舉辦「2013亞洲野生動物域外保育族群管理國際會議」暨「CBSG亞洲保育網」會
議。

11/16-
103/10/31 於昆蟲館辦理「蟲隱村－昆蟲生存保衛戰特展」。

11/20 立陶宛重要貴賓 Gintaras Steponaicius 一行3人應邀訪臺，本日蒞園參訪。

11/22 金仕謙園長榮獲行政院102年模範公務人員。

12/13 獲102年度臺北市績優公廁總評鑑遊憩類特優。

12/18 金仕謙園長榮獲銓敘部102年公務人員傑出貢獻獎。

12/18 原隸屬總務室之工程小組改隸環境組轄下，續負責工程施工階段案件管控及處理。

12/19 本園101年度自行研究計畫報告2件，獲臺北市政府評定甲等、佳作各1件。

臺北市郝龍斌市長公布大貓熊寶寶命名結果，「圓仔」得到最高票，並授予「圓仔」榮譽市民證。


